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לימודים עד הקצה: מכירים את 
הסטודנטים שתמיד 
ייזכרו ברגע האחרון 

במטלה שצריך להגיש? 
ובכן, יש מה לעשות 

בנידון // יוסף ארנפלד

במבט עדכני: הטכנולוגיה 
הולכת ומתפתחת 

בקצב מסחרר, אבל 
האם באקדמיה נערכים 

 בהתאם?
// יוני רוטנברג

צעירים בפריפריה רחוקים יותר מההשכלה הגבוהה / ענבל וייס

תנועת ההשכלה
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העתודה האקדמית לב מזמינה אתכם

=

ללהיות חללק ממקבוצצה אאיכותיתתת

וללששלללב לליממוודיי בית ממדדרשש ברראששות ההרב יוסףף צבבי רריממוןן 

ולליממווודי תוארר ראששון בממקצוועות הההנדסההה 

•• • 

  • •• 
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לצעירים מהפריפריה המסלול לאקדמיה עדיין פחות מובן מאליו  האם פערי ההשכלה עוברים מדור 
לדור? ומה ניתן לעשות כדי לצמצם את אי השוויון? // ענבל וייס
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 פערי ההשכלה 
מנציחים את עצמם

2019
 2017 76,139
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רוניאל כהן, סטודנט: "במשך 
הרבה שנים אמרתי לעצמי 
שאני לא צריך תואר, שאני 

יכול לעשות כסף בלי ללמוד. 
הייתי בעמדה שהחיים 

דינמיים, אז תמצא משהו 
שאתה אוהב ומשהו שאתה 
טוב בו והשמיים הם הגבול"

סאם סגל, סטודנט: "היה לי 
חשוב ללמוד, בעיקר עבור 
ההורים שלי. הם עצמם 
לא זכו ללימודים גבוהים, 
הם עלו מברית המועצות 
והיו עסוקים רוב חייהם 

בהישרדות"

פרופ' ברטולד פרידלנדר, 
נשיא המכללה האקדמית 
הדסה: "באופן טבעי ישנן 
יותר הזדמנויות כלכליות 
וחברתיות לאוכלוסיות 

חזקות לעומת אוכלוסיות 
חלשות. כחברה, אנחנו 
מחויבים לעודד צעירים 

ממעמד סוציו-אקונומי נמוך 
להיכנס בשערי האקדמיה 

ולתת להם את הכלים 
לעשות זאת"

 
 

 

רחוק מהתואר
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הנגשת האקדמיה - 
משימה לאומית

21

ד"ר חיים שקד, נשיא 
מכללת חמדת הדרום: 
"אנחנו דוגלים בפדגוגיה 
של חוסן. הרעיון הוא 
שהמרצים אחראים 

לא רק לידע של 
הסטודנטים אלא גם 
לחוסן שלהם. החוסן 

כולל יכולות לממש את 
הפוטנציאל הגלום בך 
ויכולת להשיג יעדים 
אישיים לאורך החיים"

בנימין בהגון, נשיא 
מכללת תלפיות: "חשוב 
לדעת שהנושא הסוציו-
אקונומי מקבל מענה 

משמעותי היום. במקרה 
של מגבלה כלכלית - 

תחום המלגות מפותח 
מאוד היום, ובמקרה 
שמדובר בלקויות 

למידה - גם הן מטופלות 
ומקבלות מענה משמעותי 

יותר מבעבר"

רחוק 
מהתואר



054-4931075
050-4783256

04-8780022
04-8780023

https://www.shaanan.ac.il
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יותר הוראה, פחות מינהל 
עסקים

2019

650

130
60

חממה במרכז העיר

25

פרופ' אבי לוי, מכללת 
שאנן: "חשוב להדגיש כי 

הפערים אינם קשורים בשום 
אופן לפערי האיכות בין 
האנשים, אלא שהתנאים 
האובייקטיביים של בני 

הפריפריה, והנגישות לחוגים 
ולמקצועות מדעיים, פחות 

טובים מבאזור המרכז"

דני עטר, יו"ר קק"ל: "בדיעבד 
אין לי ספק שכל אדם במדינה 
שלנו יכול להצליח. ממש כל 
אחד. הוא רק צריך לרצות. 
הוריי גידלו אותי בתנאים 
שלפיהם אני יכול להשיג 

כל דבר אם רק ארצה, וגם 
האווירה במושב הייתה 

מצליחנית. זה מה שנתן לי 
את הכוח לפרוץ את תקרת 

הזכוכית"

 

 

 

 

ד"ר ניבה דולב, ראש המחלקה 
לחינוך וקהילה במכללה 

האקדמית כנרת: "השכלה 
גבוהה היא עדיין במידה רבה 
מפתח להצלחה. אנחנו יודעים 
היום שהיא לא מספיקה, אבל 
היא עדיין נחשבת תנאי סף 

להצלחה"

 

רחוק 
מהתואר



yhb.org.il/shiluvim | 052-8319977
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היומן צמוד אליי

ד"ר קרן אור-חן, מומחית לקבלת 
החלטות ותורת המשחקים, 

בית הספר לעבודה סוציאלית 
באוניברסיטת חיפה: "סטודנטים 

שמקבלים את הריגוש שלהם מתוך 
הרגע האחרון - כמו למשל סטודנט 

שצריך להגיש את העבודה בבוקר, ורק 
ערב קודם יתחיל לעבוד עליה מתוך 
שכנוע עצמי שכך הוא עובד הכי טוב 
- המחקרים מראים שהמחיר הנפשי 
בעקבות הדחיינות הוא גבוה ביותר"

 ואם לא

 אזמחר

איך מתמודדים עם עומס מחרתיים
לימודי? כיצד ניתן לנהל 

נכון את הזמן ולהגיע 
להספקים? סטודנטים 

באקדמיה מתמודדים עם 
 תופעת הדחיינות
// יוסף ארנפלד



8:302.2

1800-500-210
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לעמוד בלוחות זמנים

 

 ממשימה גדולה
לחלקים קטנים

CBT

ד"ר ענת קלי, ראש החוג 
והמסלול לחינוך מיוחד 

במכללת אפרתה: "זה בעיקר 
קורה אצל סטודנטיות שיש 

להן קשיים בהתארגנות. קשה 
להן מאוד לתכנן את הזמן 
ולהתארגן עם המשימות 

שלהן. זה אומר שלעיתים הן 
מתקשות לסיים את התואר 
במועד האמור, לעמוד בלוח 
הזמנים או להגיש עבודות"

ד"ר זאב כ"ץ, מומחה 
לפסיכולוגיה חינוכית 

ומרצה בחוג לחינוך במכללה 
האקדמית לחינוך חמדת 

הדרום: "לא פעם הסטודנט 
חושב שזה גדול עליו והוא 
לא מסוגל להצליח. בכל 

שנה כשאני מציג בתחילתה 
את התוכנית ואת המשימה 
הסופית, יש חרדה בקרב 

הסטודנטים ואני צריך להרגיע 
אותם. לאט לאט, נעשה את 
זה יחד. תראו שיהיה בסדר, 

ובאמת זה כך"

שיר כהן, סטודנטית במכללת 
אפרתה: "לפעמים אני נכנסת 

ללחץ נפשי שלא מאפשר לי ריכוז 
מלא במהלך הלימודים ואני נאלצת 

לדחות מטלות. בכל פעם שאני 
מסיימת מטלה כאילו אבן יורדת לי 
מהלב. אם יש מטלות שהדרישות 
בהן קשות או לא ברורות, בגלל 
העומס אני מחזיקה בגישה של 

העיקר לסיים" 

 ואם לא

 אזמחר

מחרתיים



הרשמה באמצעות מסרון ל-052-555-7731  | לפרטים: 1-800-071-500

rishum@talpiot .ac.i lTalpiot_college  | מכללת תלפיות לחינוך   |

23.2יום פתוח
כ"ח בשבט 
יום ראשון 

9:00
14:00

תואר
ראשון

תואר
שני

כולן כבר שם, בואי!
 מכללת תלפיות מזמינה אותך ליום הפתוח הראשון

 לשנת הלימודים תשפ"א בתכניות:

 תואר ראשון (.B.Ed) במסלולים: 
 הגיל הרך / חינוך מיוחד, 

אמנות / בי"ס יסודי ועל יסודי

 בהתמחויות: 
תנ"ך / תושב"ע / ספרות / לשון / 

מדעים / מתמטיקה ואנגלית

 תואר שני (.M.Ed) במסלולים: 
חינוך לגיל הרך / אנגלית כשפה 

בינלאומית / לקויות למידה

טאבלט 
מתנה לכל 

נרשמת!*

*בהתאם לתקנון
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Burnout

ד"ר ציפי ריין, פסיכולוגית, 
מטפלת זוגית ומשפחתית 
ומנהלת המרכז למשפחה 
במכללת אורות ישראל: 
"כשקוראים לזה דחיינות 

מפספסים את הרובד הפנימי 
של הבעיה, וממילא גם את 
הסיוע והמענה המתאים 

לקשיים האמיתיים. דחיינות 
היא שם קוד לקושי הרבה 

יותר עמוק"

ד"ר איליין חוטר, ראש 
החוג לחדשנות ויצירתיות 

במכללת תלפיות: "צריך שגם 
חומרי הלימוד יהיו רלוונטיים 

לסטודנט. לא רק לחלק 
משימות סתם לשם המשימה. 

זה גם פוגע ביכולת שלהם 
ללמוד והם לא יודעים מה 

לבצע ראשון ולכן לא מבצעים 
אף משימה" 

 ואם לא

 אזמחר

מחרתיים
פרופ' שרגא פישרמן, ראש 

תוכנית M.Ed לתואר שני בייעוץ 
חינוכי במכללת שאנן: "אם מגיע 

אליי סטודנט שמתלונן שהוא 
סובל מדחיינות, אני יושב איתו 
ומנסה לבדוק מדוע בדיוק הוא 
סובל מכך. האם זה נובע מפחד 
מכישלון, לקות בהתארגנות או 

בעיה בניהול זמן. ברגע שמבינים 
ממה זה נובע, קל יותר לטפל"

אמונה - אפרתה מכללה אקדמית לאמנויות וחינוך
  / emuna.emef.ac.il / 02-6733767 / דרך בית לחם 104 תלפיות, ירושלים

לפרטים : 02-6733767 שלוחה 2 / 052-5264519

ההרשמההחלה
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073-3744339toar@washington.ac.il www.washington.ac.il >>

yes you can

 16:00-19:30 | 20/2
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עם המסך או בלעדיו

חסר עמל הלמידה

הילדים שגדלו לתוך עולם 
המסכים והעידן הטכנולוגי 
כבר מתדפקים בעצמם על 
שערי המוסדות האקדמיים 

 אבל האם בהשכלה 
הגבוהה חלים השינויים 

המתבקשים?  
יוני רוטנברג

עמוס ספראי, מנהל 
מכללת אמונה: 

”האינטרנט הביא את 
כל המידע לכף ידו 

של התלמיד. עם זאת, 
המורה נותן לתלמיד 
את הפרופורציות של 

הידיעות שהוא דולה מן 
האינטרנט, את ההקשר 

שלהן ואת מידת 
אמיתותן"

אופיר עדן, סטודנטית: 
"השילוב של חומר לימודי 
מקוון נהיה משמעותי יותר 

ויותר. אנחנו מחוברים 
למחשבים הניידים שלנו 

בשיעורים ומקבלים 
אונליין מערכי שיעור 

ומטלות. הכול נעשה מהיר 
ומתוקשר והמרצים שלנו 
לגמרי מבינים את השפה"

ד"ר משה וינשטוק, מנהל 
מערך למידה והוראה 

במכללת הרצוג: "אנחנו 
מבינים שצריך לחלק 

את הלימוד לקפסולות 
קטנות יותר כדי שהוא 
יהפוך להיות משמעותי 

יותר לתלמיד, והרבה יותר 
פעילות מעשית בשטח 

מאשר דיבור בכיתה"

תחדשו
לי!
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ד"ר אריאלה ריכרדסון, 
רכזת החוג לכריית 

מידע במרכז האקדמי 
לב: "הרעיון הבסיסי לתת 

לתלמיד חכות במקום 
דגים. בשלב הראשון 

אתה חייב להאכיל אותו 
בדגים כדי שיידע ביום 
מן הימים לדוג אותם 

בעצמו"

ד"ר יעקב טוויטו, ראש 
מכללת גבעת וושינגטון: 
”אנחנו מכשירים אותם 

להעביר את חומר 
הלימודים בצורות שונות 
ממה שהיה נהוג בעבר, 

ואנחנו מעבירים להם את 
הידע בצורה שמתאימה 
להם יותר. כך שהם גם 

לומדים בצורה אפקטיבית 
יותר וגם חווים על בשרם 

את צורות הלמידה 
הרצויות שבהן ישתמשו 

בתור מורים"

יהודית שיר, סטודנטית: 
"מה שהכי מדהים אותי 
הוא שרוב השיעורים הם 
פרונטליים. המרצה עומד 
מול הכיתה ומדבר ברצף. 

יותר מכך, אני לומדת 
במסגרת הקורסים הרבה 

דברים שאני מרגישה 
שלא מקדמים אותי 
בשום צורה אבל מה 
לעשות ואלו הדרישות"


